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Vážené kolegyně, vážení kolegové, delegáti řádné Konference, milí hosté, sportovní přátelé, 

jsme velice rádi, že opět po roce můžeme uspořádat řádnou Konferenci České asociace 
stolního tenisu v termínu, a to v sobotu 20. 4. 2024. 

Zpráva jako tradičně popisuje činnost Výkonného výboru za rok 2023, částečně s 
přesahem do letošního roku. Zopakuje či vybere nejvýznamnější události, které se udály 
během roku 2023 uvnitř naší asociace, ale i na mezinárodní scéně. 

 Na poslední Konferenci, která byla po čtyřech letech volební, byl dne 29. 4. 2023 zvolen 
nový Výkonný výbor ČAST v tomto složení: Nikolas Endal předseda VV, Petr Bohumský – 
1.místopředseda, Iveta Vacenovská, Jan Brothánek a Miroslav Henžel – místopředsedové. 
Zároveň byl poprvé rozhodnutím Konference jmenován čestný předseda Zbyněk Špaček. 
Každý člen VV má ve své náplni zaměření na určitou oblast činnosti, za kterou je 
zodpovědný.  

Předseda asociace zastřešuje její celé vedení, zastupuje ČAST na kongresech ITTF a 
ETTU, komunikuje s vedením Národní sportovní agentury a významnými střešními 
organizacemi v rámci českého sportu, jako jsou Česká unie sportu a Český olympijský 
výbor. Dále má ve své gesci dohled nad činností Mediální komise a Marketingu ČAST. Iveta 
Vacenovská je zodpovědná za Trenérsko-metodickou komisi, Komisi vrcholového sportu, 
Komisi mládeže. Zbyněk Špaček zůstal jako pověřená osoba zodpovědný za PARA komisí a 
SCI. Petr Bohumský pomáhá předsedovi se řízením asociace a zodpovídá za Komisi 
rozhodčích. Miroslav Henžel je zodpovědný za Registrační a informační komisi, Sportovně-
technickou komisi a za dodržování pravidel GDPR a v neposlední řadě Jan Brothánek má na 
starosti celou agendu ekonomiky, včetně všech dotačních programů NSA. Zároveň je 
společně se Zbyňkem Špačkem zodpovědný za činnost 100% dceřiné společnosti TT 
Marketing s.r.o., kde oba nadále působí jako jednatele společnosti.  

Výkonný výbor ČAST se schází na pravidelných zasedáních VV minimálně jednou 
měsíčně, dle potřeby intenzivněji. V mezidobí, při nutnosti něco rychle schválit, používal VV 
také formu video konference či rozhodování per rollam. VV se snaží používat veškerých 
moderních komunikačních nástrojů, jako datovou schránku a zejména elektronický podpis, 
což umožňuje zrychlení a zefektivnění své činnosti. Na každé zasedání jsou tradičně zváni 
hosté, předseda Dozorčí rady, předseda Rady krajů či jejich zástupci. Výkonný výbor zavedl 
pravidelně čtvrtletní porady s předsedy odborných komisí, které se velmi osvědčily jako 
vynikající nástroj pro vzájemnou komunikaci napříč jednotlivými oblastmi. VV pomáhá 
s realizací agendy a úkoly Generální sekretářka Helena Houdková. 

 

Předseda asociace se zúčastnil od poslední konference kongresu ETTU během 
mistrovství Evropy v září 2023 ve švédském Malmö a dvou summitů světové federace ITTF 
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v srpnu 2023 v thajském Bangkoku a v březnu 2024 v korejském Busanu. Tyto světové 
summity, které trvají 2-3 dny jsou mimořádnou příležitostí pro prezentaci a diplomatická 
jednání, díky kterým naše asociace může získat například pořádání velkých významných 
světových akcí apod. V letošním roce nás ještě čeká volební kongres ETTU, kde budeme mít 
opět možnost kandidovat do evropských pozic, jak ve vedení ETTU, tak do jednotlivých 
komisí.  

Na konci roku 2023 v rámci nových dotačních výzev Národní sportovní agentury se nám 
podařilo získat pozici mezi 30 prioritizovanými sporty, což je zcela zásadní pro určení výše 
dotace pro ČAST, a to zejména v oblasti reprezentace a talentované mládeže. Národní 
sportovní agentura v posledních měsících výrazně navýšila administrativní požadavky, 
zejména pro rejstřík sportu, který je základním portálem pro získávání veškerých informací 
o činnosti asociace a do budoucna i jednotlivých klubů. Všechny tyto požadavky nás nutí 
více profesionalizovat celý aparát, abychom byli schopni vše včas a v požadované kvalitě 
dodat tak, aby nedošlo ke krácení dotací, které jsou pro nás zcela zásadní. Z Národní 
sportovní agentury bohužel vzešel i požadavek na povinný odvod členského poplatku do 
rozpočtu asociace, který bude na programu jednání dnešní konference. Národní sportovní 
agentura se výrazně podílí na nově připravovaném zákonu o sportu, který by měl výrazně 
pomoci zlepšit pozici celého sportu v české společnosti a připravit půdu pro eventuální 
vznik ministerstva sportu, po kterém volá celé sportovní prostředí. 

Vedení ČAST se bohužel nedaří naplňovat marketingové záměry v hledání nových 
reklamních partnerů, a tak našimi největšími partnery nadále zůstávají společnosti Joola – 
hlavní dodavatel sportovního materiálu a firma Level Concept, která dodává naší 
reprezentaci špičkovou sportovní obuví. Nadále máme výhradní zastoupení na prodej 
podlahové krytiny pro stolní tenis Gerflor s velice výhodnými podmínkami pro ČAST i pro 
kluby.  

V letošním roce jsme poprvé oficiálně na dresech použili nový mezinárodní název 
Czechia, kterým budeme postupně nahrazovat všechny naše reprezentační dresy. 

To, co se nám nedaří v oblasti marketingu, tak to plně nahrazujeme našimi 
pořadatelskými aktivitami. S velkou hrdostí můžu říct, že ČAST patří mezi největší 
pořadatele evropských a světových turnajů na světě. Za posledních 12 měsíců jsme 
uspořádali v České republice celkem 5 turnajů světového poháru (koncem května třetí 
ročník světového poháru mládeže v Národním tréninkovém centru v Havířově – WTT Youth 
Contender, v červenci 2023 světový pohár mužů a žen v Národním tréninkovém centru 
v Havířově – WTT Feeder, v srpnu 2023 tradiční již 11. ročník Světového poháru mužů a žen 
v Omega centru v Olomouci – WTT Feeder, ve spolupráci TJ Ostrava v červnu 2023 tradiční 
Para Czech Open v Ostravě a v dubnu 2024 světový pohár mužů a žen v Národním 
tréninkovém centru v Havířově – WTT Feeder). V říjnu 2023 jsme pak poprvé uspořádali 
turnaj Evropské série mládeže ETTU Youth Czech Open v Plzni.  
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Velkou třešničkou na dortu a odměna za dlouholetou práci bylo přidělení pořádání jediné 
světové olympijské kvalifikace pořádané v České republice, a to světové olympijské 
kvalifikace ve smíšené čtyřhře, kterou jsme uspořádali na začátku dubna v Národním 
tréninkovém centru v Havířově. Tyto turnaje nejsou důležité pouze z pozice prezentace 
naší asociace ve světě a prezentaci našeho sportu v České republice, ale také z hlediska 
sportovního, kdy na domácích turnajích může startovat výrazně více hráčů pořádající 
země, což je zcela zásadní při nekompromisním systému stávajícího světového žebříčku. 
Chtěl bych poděkovat za vynikající práci všem kolegům z asociace, rozhodčím, 
pořadatelům, za vynikající práci při pořádání těchto akcí a stejně tak TJ Ostrava, která je 
hlavním pořadatelem turnaje Para Czech Open. 

Výsledky reprezentace najdete ve zprávě Komise vrcholového sportu, ale rád bych 
připomněl ty největší, na které jsme patřičně pyšní. Největším úspěchem poslední sezony 
považuji čtvrtfinálové umístění Hany Matelové na MS ve čtyřhře a zisk titulu mistryně 
Evropy Hanky Kodetové, která ve svých 13 letech dokázala získat titul mistryně Evropy ve 
dvouhře do 15 let a k tomu dokázala přidat i bronzovou medaili v družstvech. Dalším 
mimořádným výkonem byl zisk stříbrné medaile juniorů na ME družstev ve složení Š. Bělík, 
O. Květon, Š. Brhel, V. Kadlec a M. Šíp pod vedením trenéra K. Karáska. A abych nezapomněl 
na medailové úspěchy, bronz Veroniky Polákové ve čtyřhře kadetek ho doplňuje. Její 
spoluhráčkou byla Španělka Berzosaová. Všem tímto ještě jednou gratuluji a děkuji za 
vzornou reprezentaci ČAST.  

Vedení ČAST se snaží finančně podporovat zejména naše největší talenty a vybrané 
nejtalentovanější reprezentanty. Poprvé v historii máme trvale pod smlouvou 
velezkušeného čínského trenéra Xu Kai, který působí v Národním tréninkovém centru 
v Havířově. V současnosti pracuje zejména s Hankou Kodetovou v rámci projektu TOP 
teamu, který budeme postupně budovat a zařazovat do něho naše nejtalentovanější hráče 
mládežnických kategorií. Čínský trenér Xu Kai nám pomáhá rovněž v oblasti vzdělávání při 
praktických ukázkách techniky, pohybu a práce se zásobníkem apod. Podmínky na 
trénování jsou i díky Národnímu tréninkovému centru v Havířově jedny z nejlepších v Evropě 
a je potřeba najít motivované trenéry a hráče, kteří budou ochotni se naplno odevzdat 
našemu sportu, jelikož jinak v těžké mezinárodní konkurenci nemáme šanci uspět.  

Důležitou oblastí činnosti asociace je prezentace našeho sportu ve velké konkurenci 
ostatních sportů v České republice. Zde si troufnu říct, že náš sport je úspěšně 
prezentován napříč všemi platformami. Výrazně nám v tom pomohla nová vizuální identita 
České asociace stolního tenisu, která oslovila více mladých lidí. Velký pokrok děláme na 
sociálních sítích, kde rosteme ve všech oblastech, jak vám odprezentuje zástupce Mediální 
komise. Často od odborníků mimo naší asociace slyšíme, že naše sociální sítě jsou jedny z 
nejmodernějších. Jedná se zejména Instagram a TikTok, které jsou dnes nejpopulárnější 
mezi mladou generací. Pokračujeme ve vylepšování našich TV přenosů, a i zde patříme mezi 
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nejprogresivnější asociace z celé Evropy, navíc jsme pořád unikátní v tom, že si vše 
produkujeme ve vlastní režii. V současnosti již živě vysíláme na několika televizích 
platformách jako Ping-pong TV, československé televize ARENA TV a iVysílání ČT sport 
Plus. Nadále rozvíjíme vlastní e-shop, kde je aktuální novinkou možnost zakoupení 
materiálu a vybavení pro rozhodčí a připravujeme další produkty. Tento týden jsme také 
spustili náborový web, který má pomoci s lepší dostupností všem zájemcům o náš sport a 
tím pomoc k navýšení členské základny mládeže. V oblasti medializace se dělá hodně a je 
to vidět.   

Důležitou součástí naší práce je rovněž předávání informací, a to jak prostřednictvím 
webových stránek, sociálních sítí, informací ředitele soutěží, návštěv členů VV na krajských 
konferencích. Existuje zvláštní nezávislá komise, a to Rada krajů. Její předseda J. Veselka 
pravidelně navštěvuje zasedání VV ČAST, nebo se účastní online vždy online a snaží se pak 
předávat všechny důležité informace krajským a regionálním svazům. Svolává též osobní 
setkání zástupců krajských svazů s vedením ČAST a předsedy odborných komisí, V roce 
2023 toto setkání proběhlo v rámci České Poháru v Havlíčkové Brodě a při MČR v Praze v 
březnu 2024.  

Dlouhodobé soutěže už opět běží naplno a po letošní sezóně budou počty účastníků 
jednotlivých ligových soutěží opět v normálu. Asociace profesionálních klubů si v podstatě 
řídí extraligu mužů sama a rozpis extraligy žen se defacto řídí hlasováním vedoucích 
zástupců těchto ženských extraligových družstev. Ostatní soutěže probíhají hladce za co 
vděčíme zejména práci ředitele soutěží Miroslavu Henželovi, který díky svém nové pozici ve 
Výkonném výboru, může rychleji aplikovat požadavky klubů a hráčů. Nesmíme zapomenout 
i na Český pohár, jeho dva stupně – krajský a celostátní i jeho závěrečné vyvrcholení, 
závěrečný turnajem nejlepších 4 týmů žen i mužů, který byl v prosinci 2023 v Havlíčkové 
Brodě. 

Jednou z hlavních priorit vedení asociace je stále podpora talentované mládeže kam 
každý rok proudí největší část rozpočtu asociace, viz. zpráva o čerpání rozpočtu za rok 
2023. Asociace podporuje talentovanou mládež systematicky v několika stupních, které 
jsou rozděleny do pomyslné pyramidy následovně. Celkem 1 Národní tréninkové centrum, 2 
Reprezentační centra mládeže, 4 Sportovní centra mládeže, 13 Sportovních středisek 
mládeže a 22 Oddílů talentované mládeže. Další finance pak jdou na talentovanou mládež 
prostřednictvím dotace na krajské svazy a regionální svazy a poslední program je určen 
přímo pro kluby formou příspěvku za umístění hráčů na žebříčku České republiky.  

Veliký kus práce při organizaci této podpory má Komise mládeže, která řídí další 
z projektů na podporu talentované mládeže a projekt Hledáme budoucí olympioniky. Tento 
projekt je zaměřen na podchycení našich talentů předkadetského věku. Projektu se v roce 
2023 zúčastnilo celkem více než 50 dětí z více než 25 klubů a oddílů stolního tenisu. Řada 
našich nejmladších reprezentantů se také účastnila dalších mezinárodních akcí jako jsou 
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Euro Selection Camp, Eurotalents Development Camp a dalších. Na domácích stolech 
Komise mládeže zajišťovala pořadatelství BT mládeže, které se snažila rozložit do klubů a 
oddílů po celé naší republice a pořadatele následně asociace odmění příspěvkem za 
pořádání. Stejně tak i zajišťovala mistrovství republiky mládeže. Tyto republikové akce mají 
čím dál větší organizační úroveň, které pomohla i nově zřízená pozice Competition 
manažera pro domácí soutěže, do které asociace angažovala zkušeného pořadatele 
Romana Čecha.  

Jedním z dalších priorit je vzdělávání trenérů na všech úrovních. Je to také jeden z 
ukazatelů Národní sportovní agentury na poskytnutí dotace na provozní a servisní činnost 
svazu. Největším úspěchem v činnosti této komise bylo získání Akreditace na MŠMT 
ohledně vzdělávání trenérů, kterou se snažíme naplno využít. Ta umožňuje svazu vydávat 
osvědčení o absolvování studia, a tím dávat možnost trenérům na základě uznané zkoušky 
požádat o Živnostenský list. V trenérsko-metodické oblasti můžeme s potěšením 
konstatovat, že stále přibývá zájemců je o studium licence B, přihlášených je pravidelně do 
každého běhu cca 25 uchazečů. Dalším významným projektem, ve kterém chceme 
pokračovat je pořádání seminářů s uznávanými trenérskými odborníky z celé Evropy a 
rovněž se snažíme vysílat vybrané trenéry na semináře do zahraničí. Velké zlepšení nastalo 
i v obsahu metodického webu, který je součástí našich webových stránek. Chtěl bych tímto 
poděkovat zejména Ivetě Vacenovské a Martě Novotné, které celou rozsáhlou činnost 
Trenérsko-metodické komise řídí – podrobnější informací najdete v jejich zprávě.  

Také oblast vzdělávání a činnost rozhodčích je důležitým parametrem pro následnou 
dotaci z NSA. V roce 2023 proběhlo mnoho školení a doškolování rozhodčích na všech 
stupních. Hlavním organizátorem a mentorem se stal R. Klecker, ve světě jeden z 
nejuznávanějších rozhodčích, za vydatné podpory K. Duškové, P. Bohumského. Naši 
rozhodčí byli vidět i na mezinárodní scéně. P. Bohumský řídil několik světových turnajů a 
jako vrchní rozhodčí se představí na nadcházejících olympijských hrách v Paříži – veliká 
gratulace! Komise rozhodčích nadále aplikuje motivační kritéria na účast našich 
rozhodčích při rozhodování v domácích soutěžích jednotlivců i družstev. Navíc se nám 
podařilo uspořádat dubnu 2024 v Národním tréninkovém centru Mezinárodní školu světové 
federace ITTF za účasti rozhodčích z celého světa.  

Registračně-informační komise, intenzivně celoročně pracuje na všech požadavcích na 
vylepšení našeho výsledkového a informačního systému včetně žebříčku hráčů ESTeR (Elo 
stolní tenis Rating). Neustále se vylepšuje také registr, na který jsou neustále větší 
požadavky na sladění s Rejstříkem sportu NSA. Tato práce je velmi náročná, a proto jsme od 
ledna 2024 najmuli na plný úvazek programátora Tomáše Režného. Chtěl bych zároveň 
poděkovat za práci předsedy RIKu Mirkovi Henželovi.  

Každý rok před jednáním Konference přichází množství nápadů, jak upravit či zlepšit 
jednotlivé Řády ČAST (soutěžní, disciplinární, přestupní a návštěvní). Vedení Sportovně-
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technické komise se je snaží všechny analyzovat a pak je buď doporučit nebo nedoporučit 
na projednání na této Konferenci. Stejně tak se to děje i se Stanovami, kde hlavní slovo pro 
posouzení má náš VV. 

Jednou z dalších velkých událostí v Asociaci bylo připojení všech PARA sportovců do naší 
struktury, což se již naplno podařilo. Jsme rádi, že v tuto chvíli máme již jistou účast na 
letošních paralympijských hrách 2 našich sportovců, více informací najdete ve zprávě J. 
Hadravy, který je gestorem a zároveň řídí odbornou komisi PARA (kde jsou zástupci všech 
tří kategorií). Komise byla garantem dlouhodobých soutěží (Liga bez bariér, Český pohár 
vozíčkářů a další akce uvedené ve zprávě předsedy PARA komise), ale také poprvé MČR 
jednotlivců, kde se zúčastnili poprvé všechny naše skupiny ZPS sportovců. Obrovského 
pokroku se dosáhlo ve vytvoření nových webových stránek PARA na stránkách ČAST, ve 
stejném designu a v bohaté obsahové stránce. 

Poděkování předsedy ČAST 

Chtěl bych touto cestou všem, kteří pomáháte v rozvoji našeho milovaného sportu, a 
především se podílíte na činnosti naší asociace v jakémkoliv jeho článku. Chtěl bych vám 
všem mým jménem i jménem všech členů Výkonného výboru ČAST za vaši práci a obětavost 
moc poděkovat.  

 

V Praze 19. 4. 2024      

                                                                                              Nikolas Endal 
                                                                     za Výkonný výbor ČAST jeho předseda 


